

南京铁道职业技术学院 2023 年外国留学生招生简章

2023 Admission Brochure for Overseas Students Applying for Nanjing Vocational Institute of Railway Technology

I 学校简介 Brief Introduction



南京铁道职业技术学院(以下简称学院)是经江苏省人民政府批准成立、 国家教育部备案的一所公办专科层次的全日制普通高校。学院成立于1941年, 地处经济发达的长江三角洲南京市,是国家优质高等职业院校、中国特色高 水平高职学校和专业群建设单位。

Nanjing Vocational Institute of Railway Technology (NIRT), approved by the Government of Jiangsu Province and filed on record in the National Ministry of Education, is a full-time governmental higher vocational college. Founded in 1941, it locates in the city of Nanjing on the Yangtze River Delta, which is one of the most dynamic and developed regions in China in terms of economy. It's a national high-quality higher learning vocational college, a construction unit of high-level higher vocational colleges with Chinese characteristics and specialty group approved by the National Ministry of Education.

学院现有两个校区,占地面积1146亩,全日制在校生1万余人,设有运输管理学院、通信信号学院、机车车辆学院、供电与工程学院、财经与物流管理学院、建筑与艺术设计学院、智能工程学院等,面向轨道交通和地方经济开办专业40多个,轨道交通类专业行业领先。建有全国首家"地铁学院"。建有全国首个"铁路文化研究中心"、江苏铁路教育馆等,是全国铁路科普教育基地。

NIRT has two campuses with an area of $1146 \ mu \ (764,000 \ m^2)$, boasting more than $10,000 \ \text{full}$ time students. The secondary schools in NIRT are School of Transportation Management, School of Communication Signals, School of Locomotive and Car, School of Power Supply and Engineering, School of Finance and Logistics, School of Architecture, Art and Design and School of Intelligence Engineering, offers more than 40 majors facing rail transit industry and local economy. NIRT has the leading position of vocational education in the rail transport industry

and the first "Metro College" in China. NIRT has the first "Railway Culture Research Center" in China, the Jiangsu Railway Education Center, etc. and it is a national railway science popularization education base.

学院实训条件全国一流。建有全国唯一、连接铁路正线、列车开进校园的高铁实训基地,集成高铁六大系统,全真高铁设备,成为"江苏铁路人才培训基地"、是中国铁路总公司定点培训单位、欧亚交通高校国际联合会国际化人才培养基地。

With the first-class training conditions in China, NIRT's high-speed railway training base connects the main railway line and trains can be driven into the campus. It is equipped with true high-speed rail equipment which provides the national first-class training conditions with the integrated six systems of high-speed railway. It has become a "Jiangsu railway personnel training base", a designated training unit for the China Railway and an international talent training base for the International Association of Transport Universities of Asian-Pacific Countries.

Ⅲ 2023年招生专业 Admission Majors of 2023

二级学院	留学生招生专业	招生人数
Secondary Schools	Majors for international students	Enroll numbers
机车车辆学院 School of Locomotive and Car	动车组检修技术	30
	The EMU maintenance technology	
	城轨车辆应用技术	
	Urban rail vehicle application technology	
运输管理学院 School of Transportation Management	铁道交通运营管理	20
	Railway traffic operation and management	
	城市轨道交通运营管理	
	Urban rail transit operation and management	
供电与工程学院 School of Power Supply and Engineering	铁道工程技术	20
	Railway engineering technology	
	城市轨道交通供配电技术	
	Urban rail transit power supply and distribution technology	
通信信号学院 School of Communication Signals	现代通信技术(含铁路通信)	30
	Modern communication technology (including railway communication)	
	电气自动化(含城轨机电)	
	Electrical automation (including urban rail electromechanical technology)	
	城轨信号	
	Urban rail signal	
财经与物流管理学院 School of Finance and Logistics	跨境电子商务	20
	Cross-border E-commerce	
	铁路物流管理	
	Railway logistics management	

总计 total 120

Ⅲ 招生人数 Enrollment numbers

南京铁道职业技术学院2023年计划招收外国留学生120名,限上述专业。

NIRT plans to enroll 120 overseas students who apply for the above majors in 2023.

更多信息请参见 https://admission.njrts.edu.cn/

For more details, please check https://admission.njrts.edu.cn/

IV 入学要求 Admission Requirements

1. 具有高中毕业或同等学力, 品行端正, 身体健康。

Students with high school diploma, and in good health and good character.

2. 顺利通过我校线上入学面试者,或参加HSK考试且程度在4级(含4级或汉语相同程度)以上且获得相关证书者,或者有相关英语水平证书者。

Students passed the online admission interview of our institute, or passed HSK test and have the certificate of band 4 or higher; or who have the relevant English level certificate.

3. 报考我校铁道运输类专业学生要求无色盲、色弱、双眼矫正视力不低于4.8。

Majors of railway transportation require applicants to be without color blindness or color weakness, corrected visual acuity of both eyes more than 4.8.

V 报名登记 Registration

1. 报名时间: 即日起至2023年6月20日。入学时间: 2023年9月1日。

Application Time: From today until June 20th, 2023. Registration time: Sept. 1st, 2023.

2. 注意事项

Notice:

(1) 报名时,须提供以下文件材料,并将材料的电子文本同时发送电邮至邮箱gjy@nirt.edu.cn。文件材料包括:

When applied, students are required to offer materials as follow, and send the electronic texts of these materials to mailbox gjy@njrts.edu.cn. The materials are:

A. 本人护照副本:

One copy of passport;

B. 高中毕业证书副本:

High school diploma;

C. 高中期间成绩单;

Transcripts during the high school;

D. 两张一寸正面半身免冠照片;

2 photos of one-inch front side upper half body without hats;

E. 入学申请表:

One copy of Admission Application Form;

F. 各类相关证书;

Various relevant certificates;

G. 无犯罪证明;

Proof of no crime;

H. 未成年人家长委托书;

Parental power of attorney for minors;

I. 家庭资金证明。

Proof of family funds.

(2) 线上申请https://njrts.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx

Applicants may also apply online, https://njrts.at0086.cn/StuApplication/Login.aspx.

(3) 凡被我校录取者,均寄发我校中英文版《录取通知书》。

If admitted, all students will receive Admission Letter in both Chinese and English issued by NIRT.

(4) 新生应按入学通知书规定的时间准时入学。无故逾期一周不到校报到者按自动失去入学资格处理。

Students should enroll on time at the time specified in the admission letter. Those who don't register within one week without valid reasons will lose admission qualification.

VI 学制、毕业与继续学习 Education System, Graduation and Further Study

1. 学 制: 3年(2023年9月-2026年6月)。

Education System: 3 years (September 2023 - June 2026).

2. 毕业证书:按规定修满课程学分、论文成绩合格者,由南京铁道职业技术学院颁发中英文的大专毕业证书。

Diploma: those who finish all the credits will get the associate degree in Chinese and English issued by Nanjing Vocational Institute of Railway Technology.

3. 继续学习: 获得本校毕业证书后, 经本人申请、学校考核后, 可升入南京或其他城市的本科院校, 学制2年攻读学士学位, 学费按所升入本科院校的收费标准缴纳。

Further study: NIRT will recommend students who are willing and qualified to study at the undergraduate universities in Nanjing and other cities. It will be a 2 more years' study for a

bachelor's degree. The tuition is required according to the standard of the undergraduate university applied.

Ⅲ 学费、奖学金与其它收费 Tuition, Scholarship and Other fees

1. 学费: 学费为按学年收取, 跨境电子商务为4700元人民币/学年, 其他招收专业为5300元/人民币学年。

Tuition fee: The tuition fee is charged by academic year, the major of cross-border e-commerce is 4700 RMB / academic year, and 5300 RMB / academic year for other majors.

2. 奖学金: 学院根据课业表现、守纪情况等,向符合条件的学生提供奖学金。

Scholarship: NIRT provides scholarships to qualified students according to their academic and disciplinary performance.

3. 其他费用

Other fees includes:

(1) 学生来华的护照及签证费自理。在华居留许可费用约400元/年、体检费538元、保险费600元/年、HSK四级考试费约450元均由学生自己承担(以上费用可能根据实际情况调整)。

Students' passport and visa fees will be borne by themselves. Residence permit \$400 for one year, medical examination \$538, insurance premium \$600 for one year, \$450 for HSK Level 4 Examination Fee (these fees might change according to current situation) are provided by the students themselves.

(3) 学校预收教材费500元人民币/年,按实计费。

NIRT would take pre-pay textbooks 500 RMB per year from each student. Final payment will be processed based on actual cost.

(4) 学生需自行承担电费、水费、网络费用。

Students pay for electricity, water and internet bills themselves.

(5) 学院共有四个学生餐厅及一个清真餐厅。餐食全天供应,费用自理,大约需要1000元人民币/月;其它生活费丰俭自便。

NIRT has four student canteens along with a Halal cafeteria which open all day, and the students need to pay for their meals by themselves. Each student needs living expenses approximately 1000RMB monthly. Other living expenses are at students' convenience.

Ⅷ 招生联系Contact details

学校地址:中国江苏省南京市浦口区珍珠南路65号国际教育学院 邮编:

210031

联 系 人:张老师、黄老师

招生网站: https://admission.njrts.edu.cn/

招生邮箱: gjy@njrts.edu.cn

招生电话: 0086-25-68533213 / 68533101

Address: School of International Education, Nanjing Vocational Institute of Railway

Technology, No.65 Pearl South Road, Pukou District, Nanjing, Jiangsu, China.

Postcode: 210031

Contacts: Ms. Zhang; Ms. Huang

Website: https://admission.njrts.edu.cn/

E-mail:gjy@njrts.edu.cn

Telephone: 0086-25-68533213 / 68533101

